国际标准连续出版物号 ISSN 1000-7954 国内统一连续出版物号 CN 61-1009/K

WENB(







目录

发现与研究 江西省金溪县渣溪遗址考古调查简报 江西省文物考古研究所 等 03 咸阳花杨战国秦墓群发掘简报 咸阳市文物考古研究所 10 岐山贺家出土铜器铭文研究 辛怡华 19 临潼马额秦墓新出陶文及其初步研究 锴 等 26 四川炉霍呷拉宗叶蕃墓研究 席琳等 36 探讨•争鸣 "阿房前殿"与"前殿阿房" 王学理 43 商周时期尖底杯的类型学观察 刘燕 47 北周石雕武士所持三叉形兵器初探 张煜珧 53 唐乾陵陪葬墓石椁线刻画分析 ——以线刻人物画为主 李青峰 等 60 史洂考沭 先秦齐国梧宫考 贾鸿源 68 重阳宫唐吴道子戏笔碑考 谭 骁 75 康熙三十一年《重修荐福寺碑记•荐福地粮记碑》考释 葛 天 80 文保科技 浅谈日本纺织品保护修复 高 燕 85 公输堂小木作保存现状调查 王 翀等 89 博物馆天地 以兴趣度为导向的"互联网+"博物馆展示与保护工作 的优化与建设 徐诺 94 读书・思考・评述 阿旃陀石窟的地形对慈善寺窟龛洗地的影响 ——读《慈善寺与麟溪桥》札记 冉万里 98 跋《周虢叔旅鈡拓片轴》 余珊瑛 103





双月刊 2017年第1期(总第196期)

 主管、主办 陕西省文物局

 承 办 陕西历史博物馆

 协 办 陕西省文物保护研究院

 西安碑林博物馆

 陕西省文化遗产研究院

 西安博物院

 编 辑 出 版 《文博》编辑部

 主 编 符 进

 责任编 辑 罗晓艳 孙龙华

 美 术 编 辑 王晶晶 邢 静

声明

፟敎各位作者、读者:

108

英文编辑 尧 曰

编 务 任小兵

因事业单位改革,《文博》承办单位由原"陕西省文物信息咨询中心"变更为"陕西历史博物馆",编辑部地址改为"陕西省西安市小寨东路91号";投稿邮箱仍为"zhongxinwenbo@126.com"。敬请各位作者邮寄纸质版稿件时注意更改地。由此带来的不便,我们深表歉意。

希望能够得到各位作者、读者一 如既往的支持。谢谢!

文物志专题

为当代修良志 为后世留信史

——各界专家学者评说新编《陕西省志·文物志》

CONTENTS

The Archaeological Investigation of the Zhaxi Site in Jinxi County, Jiangxi Province Jiangxi Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology et al. 03 The Excavation of the Huayang Cemetery of the Qin State of the Warring-States Period in Xianyang Xianyang Municipal Institute of Cultural Relics and Archaeology 10 The Study on the Inscriptions of the Bronzes Unearthed at Hejia Village in Qishan Xin Yihua 19 The Pottery Inscription Recently Unearthed from the Qin Tombs at Ma'e Town in Lintong District, Xi'an and the Preliminary Study on Them Feng Kai et al. 26 The Studies on the Tubo Burials at Galazong Site in Luhuo County, Sichuan Xi Lin et al. 36 "Epang Front Hall" and "Front Hall Epang" Wang Xueli 43 The Typological Observation to the Pointed-bottomed Cups of the Shang and Zhou Dynasties Liu Yan 47 A Preliminary Exploration on the Trident Weapon Held by the Stone Warrior Sculpture of the Northern Zhou Dynasty Zhang Yuyao 53 The Analyses on the Incised Line Drawings of the Sarcophagi of the Attendant Tombs of the Qianling Mausoleum of the Tang Dynasty -- Focusing on the Human Figures Li Qingfeng et al. 60 On the Wu Palace of the Qi State in the Pre-Qin Period Jia Hongyuan On the Stele of "A Sketchy Drawing by Wu Daozi of the Tang Dynasty" in Chongyang Taoist Temple Tan Xiao 75 The Examination of "Chongxiu Jianfu Si Beiji (the Stele in Memory of the Rebuilding of the Jianfu Temple)" and "Jianfu Di Liang Ji (the Records of the Land Property and Grain Output of the Jianfu Temple)" Carved in the Thirty-first Year of Kangxi Era Ge Tian 80 On the Preservative Restoration of the Textile Cultural Relics in Japan Gao Yan 85 The Investigation of the Preservation Status of the "Minor Carpentry Work" of Gongshu Hall Wang Chong et al. 89 The Optimization and Construction of the Interest-oriented "Internet Plus" Museum Exhibition and Preservation 94 X11 N110 The Influence of the Terrain of the Ajanta Caves to the Selection of the Terrain of the Cishansi Temple -- the Note on Reading Cishansi Temple and Linxiqiao: Report of the Survey on Buddhist Statue Niches Ran Wanli 98 Postscript of the Scroll of the Rubbing of the Guo Shu L ü Bell of the Western Zhou Dynasty Yu Shanying 103 Compile Fine Gazetteer for the Contemporary Time, and Present Reliable History to the Future Generations -- the Experts and Scholars of all Disciplines Praise the Shaanxi Provincial Gazetteer: Gazetteer of Cultural Relics 108